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Zusammenfassung

        
Bei zehn Patienten (sechs Frauen, vier Männern) tritt die Retinopathia proliferans sehr bald nach Diabetesbeginn, am Diabetesanfang sozusagen, in Erscheinung. Die Ereignisse um die Retinopathie (Vorstadium, Einsetzen der Proliferationen usw.) finden in rascher Folge statt. Eine gewisse Selbständigkeit der Retinopathie den anderen Angiopathieformen gegenüber tritt zutage. Es formt sich, abseits von Diabetesdauer und Diabetesführung, für Retino- und Angiopathia diabetica ein neues Ursachenbild mit hereditär-konstitutionellem Hintergrund.


      
        
Summary

        
In ten patients (six female, four male) proliferative retinopathy manifests itself soon after the onset of diabetes. The events accompanying retinopathy (initial stage, start of proliferations etc.) occur in rapid succession. Compared with other forms of angiopathy, retinopathy shows a certain degree of independence. Quite apart from questions of diabetes duration and management, a new conception of the causes of diabetic retinopathy and angiopathy is taking shape, emphasizing the constitutional hereditary background.
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